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ODSTĄPIENIE OD SPORZĄDZENIA MIEJSCOWEGO PLANU 
ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO OBSZARU PASTERNIK. 

Bardzo proszę, druk 293. 

 

Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego – p. M. Jaśkiewicz 

Panie Przewodniczący! Pani Prezydent! Szanowni Państwo! 

Odstąpienie od sporządzenia planu, który od 2005 roku w trakcie procedury jego 

sporządzania jest w zasadzie usankcjonowaniem pewnego stanu faktycznego i krokiem w 

kierunku doprowadzenia do pewnego porządku prac planistycznych w Krakowie. To był plan 

tak jak powiedziałam rozpoczęty na początku roku 2005, plan, który w wyniku przetargu 

nieograniczonego został opracowany,projekt tego planu został opracowany przez firmę z 

Wrocławia, firmę ARKADIS. Zapewne niektórzy z Państwa pamiętają prezentacje i dyskusje 

z autorami planu, autorzy planu byli reprezentowani przez urbanistów z kolei z Warszawy 

mimo tego, że firma była ulokowana we Wrocławiu, ten plan doszedł do etapu wyłożenia do 

publicznego wglądu i rozpatrzenia uwag. Tych uwag było bardzo, bardzo wiele, część z nich 

mogła być uwzględniona i po uwzględnieniu przez Prezydenta części tych uwag projekt 

został skierowany do wykonawcy w celu dokonania zmian. I właściwie na tym etapie 

procedura i nasza współpraca z projektantem została zakończona, oczywiście nie stało się to 

tak szybko, trwało to blisko rok, ostateczne zakończenie współpracy nastąpiło na początku 

roku 2009, kiedy to rozwiązaliśmy umowę i wówczas podjęliśmy takie prace analityczne, 

które miały odpowiedzieć na pytanie czy ten plan jeszcze jest możliwy do uchwalenia. 

Zostały przeprowadzone szczegółowe analizy wydanych decyzji, zmian jakie zostały, przez te 

4 lata zaszły w danym terenie, zostały również skierowane pisma do instytucji opiniujących i 

uzgadniających  z prośbą o stanowiska i trzeba powiedzieć, że konkluzja z tych analiz jest 

właściwie jedna, ten plan jest niemożliwy do dokończenia, do uchwalenia, on już jest od 

dłuższego czasu niemożliwy do dokończenia, należy przerwać tę procedurę, natomiast 

również w wyniku tych prac analitycznych, które przeprowadziliśmy nie wydaje się aby były 

tam obszary, które w sposób pilny wymagałyby przystąpienia w mniejszym zakresie 

obszarowym do prac planistycznych. A zatem uchwała, którą Prezydent Państwu przedstawia 

dotyczy zakończenia tamtej procedury i potem poddawania analizom tak jak wszystkie inne 

obszary w mieście obszaru również Pasternika. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. W tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisji Planowania Przestrzennego, która 

w głosowaniu 8 za, 0 przeciw, 2 wstrzymujących się przyjęta taką opinię. Pan Radny 

Stawowy bardzo proszę, otwieram dyskusję. 

 

Radny – p. G. Stawowy 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Po pierwsze powiedzmy sobie szczerze opinia była pozytywna dlatego, że jednocześnie z nią 

pojawił się wniosek o analizę przystąpień dla mniejszych obszarów na terenie tego planu 

miejscowego, po drugie Pani Dyrektor powstaje pytanie, co się działo między początkiem 

roku 2009, kiedy została rozwiązana umowa z wykonawcą, a czerwcem 2011 roku bo to jest 

2,5 roku, jeśli analizy wykazały, że tego planu nie da się kontynuować trzeba było przystąpić 

dwa lata temu, półtora roku temu do przedstawienia Radzie propozycji odstąpienia od tego 

planu bo to wygląda na to, że zmarnowaliśmy co najmniej 2 lata, bo jeśli na początku 2009 

roku rozwiązano umowę to zakładam, że te analizy trwały trzy, cztery miesiące, a więc to był  

początek wakacji roku 2009, mamy czerwiec 2011. I po trzecie ja się z Panią gruntownie nie 

zgadzam, co do opinii, że nie ma uzasadnienia dla przystąpienia dla mniejszych obszarów na 
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tym terenie. Po pierwsze wzdłuż ulicy Jasnogórskiej kształtuje się zupełnie nowa, obca na 

tym terenie zabudowa, są to duże budynki biurowe i albo one będą ugruntowane i poukładane 

planem miejscowym, albo zostawimy taką swobodę i one sobie tak będą szły w kierunku 

Wielkiej Wsi aż  dojdą do tego nowe węzła autostradowego. To samo dotyczy terenu 

wewnątrz, przy ulicy Na Dołach pomiędzy stodołami dawnych zabudowań wiejskich wsi 

Bronowice Wielkie powstaje dzisiaj osiedle wielorodzinne i to wygląda dość karykaturalnie 

po prostu i ja nie rozumiem takiego określenia. Jest jeszcze jeden element, ten plan 

miejscowy w głównej mierze upadł o ruszt drogowy, ponieważ propozycja planistów z tej 

firmy, o której Pani wspomniała, propozycja układu drogowego była taka, że przecinała te 

działki w sposób nie akceptowany przez mieszkańców i to oni głównie z tego powodu 

protestowali. I teraz nie zabezpieczenie w tym terenie podstawowego układu drogowego 

doprowadzi do tego, że będziemy mieli obszar, który nie dość, że nie ma kanalizacji, nie dość, 

że w sporej części jeszcze nie ma zdaje się wodociągu, to nie będzie miał w ogóle ulic. 

Proponuję przejechać się ulicą – nomen omen – Stawową, w jej zachodnim krańcu to ona jest 

tak wąska, że tam nawet się nie da nawrócić. Polecam ten teren do głębszej refleksji. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce jeszcze zabrać głos? Nie widzę. 

Stwierdzam, iż Rada odbyła I czytanie i zgodnie z odpowiednim paragrafem Statutu określam 

termin wprowadzenia autopoprawek 1 lipca, ostateczny termin zgłaszania poprawek 4 lipca, 

godziny 15.oo.  

 

REGULAMIN UDZIELANIA POMOCY MATERIALNEJ O CHARAKTERZE 

SOCJALNYM DLA UCZNIÓW ZAMIESZKAŁYCH NA TERENIE MIASTA 
KRAKOWA ORAZ UPOWAŻNIENIA DYREKTORA MIEJSKIEGO OŚRODKA 
POMOCY SPOŁECZNEJ W KRAKOWIE DO PROWADZENIA POSTĘPOWAŃ W 
SPRAWACH DOTYCZĄCYCH ŚWIADCZEŃ MATERIALNYCH O 
CHARAKTERZE SOCJALNYM PRZYZNAWANYCH NA PODSTAWIE USTASWY 

Z DNIA 7 WRZEŚNIA 1991 ROKU O SYSTEMIE OŚWIATY. 
Bardzo proszę w imieniu Pana Prezydenta. 

 

Zastępca Dyrektora MOPS – p. J. Kowalczyk 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Proponowana  uchwała nowy regulamin wynika z tego, że w zeszłym roku została zmieniona 

ustawa o systemie oświaty i  ustawodawca dopuścił przekazanie tych zadań do realizacji 

przez ośrodki pomocy społecznej. Pan Prezydent po analizie rozwiązań organizacyjnych 

proponuje Państwu skorzystanie z tej możliwości ustawowej, kryteria stosowane tutaj do tych 

stypendiów są związane z zapisami ustawy o pomocy społecznej i proponowany regulamin 

nie zakłada zmian merytorycznych, a zmiany organizacyjne i prowadzenie tych postępowań 

przez Ośrodek Pomocy Społecznej. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję Panu. Tu mam sygnalizowane przedłużenie poprawek do 31 sierpnia, czy to było 

jakoś ustalane. 

 

Zastępca Dyrektora MOPS – p. J. Kowalczyk 

Nie, mamy nadzieję, że będzie II czytanie na najbliższej Sesji. 

 


